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1.1.2.4  Параметры  внешних высокочастотных  входов  и  выходов  изделия  и параметры  сигналов  на  этих  входах  и  выходах  приведены  в  таблице 1.

	1.1.2.6 Величина среднеквадратического значения ПОЧ не превышает  3 Гц.

Величина  среднеквадратического  значения  ПОФ  не  превышает  3 (.

Величина среднеквадратического  значения  ПОА, вызванного шумами и фоном,  не  превышает  минус  60  дБ  относительно  номинального  уровня  сигнала.

Параметры  выполняются  в  полосе  частот (300 – 3400) Гц в режиме 100 %  несущей.

1.1.2.7  Уровень  шума в полосе 1 Гц  в  выходном  сигнале  изделия  относительно  номинального  уровня    выходного  сигнала  не  превышает  значений,  указанных  в  таблице 3.  1.1.2.8 Уровень  дискретных  побочных  составляющих  в  выходном  сигнале  относительно  номинального  уровня  выходного  сигнала  не превышает  значений,  указанных  в  таблице 5.

В  каждом  диапазоне  на  любой  рабочей  частоте  допускается  наличие  пяти точек,  в которых  уровень  дискретных  побочных  составляющих  может  превышать  на  20 дБ  значения, указанные  в  таблице 4.
1.1.2.9 Уровень  нелинейных  искажений,  измеренный  двухсигнальным  методом от входа ТЛФ  канала до выхода  изделия,  не  превышает  минус 40 дБ.

1.1.2.10 Время  срабатывания  АРУ  в  тракте  ТЛФ  канала –  (1 – 3) мс,  время  восстановления  - (0,5  - 2,0) с.

1.1.2.11 Краевые  искажения  в  видах работы  А1А  и  F1В – не более  2 %.

1.1.2.12 Схема  управления  и  контроля  изделия  действует  на  базе  встроенного  микропроцессора.  Обмен  информацией  с  управляющим объектом  осуществляется  по  малопроводной  линии: 
· символьной – по стыку  ИРПС в коде  КОИ – 7Н0  со  скоростью  обмена информацией 9600 бит/с;
· битовой – по  восьми  отдельным  цепям.

1.1.2.13 При  синхронной работе в  изделии  обеспечивается  регенерация  телеграфных  посылок  на  скоростях телеграфирования 50,100, 150, 300, 500 бод. Исправляющая  способность  регенератора  - не менее 40 %.

1.1.2.14 Предусмотрено  наличие  100 фиксированных  состояний  (каналов), в  которые  записываются  частоты  настройки  и  классы  излучений,  а  также  дискретная  перестройка  частоты  по  субканалам  с  шагом сетки частот 500 Гц  вокруг  центральной  рабочей  частоты  изделия.

1.1.2.15  Система  сигнализации  изделия  обеспечивает  индикацию:

· включения  питающей  сети;

· выбранной  рабочей  частоты;

· включения  регенератора;

· класса  излучения;

· включения  режима  контроля;

· сдвига  частот  и  скорости  передачи  информации  в  ТЛГ  классах  излучения;

· включения  местного  режима  управления;

· содержимого  100  фиксированных  состояний;

· номера  субканала  или  канала;

· исправности  блоков  в  состоянии  контроля;

· текущего  состояния  изделия  по  обобщенным  сигналам «ГОТОВ»,  «РАБОТА»,  «ЗАПИРАНИЕ».

1.1.2.16  Изделие  обеспечивает  функционирование  при  питании  его  либо  от  сети  однофазного переменного  тока  напряжением  220 В,  частотой  50 Гц,  либо  от  сети  постоянного  тока  напряжением  27 В.

Мощность,  потребляемая  изделием  от  сети однофазного  переменного  тока,  не превышает  100 Вт,  мощность,   потребляемая  изделием  от  сети  постоянного  тока,  не  превышает  75 Вт.  
1.1.2.17 Масса изделия 30 кг, не более.

1.1.2.18 Габаритные размеры (ширина х высота х глубина) 446х245х550 мм, не более.
1.1.3 Состав изделия

В  состав  изделия  входят  следующие  блоки:

· Б7–152.1   ЦЛ4.106.410-01 – корпус  изделия;

· Б10–92    ЦЛ2.390.210 – передняя  панель;

· Б10–106,1  ЦЛ2.390.224-01 – блок  микропроцессора;   
· Б10–94.1    ЦЛ3.057.018–01 – блок  адаптеров  интерфейсов;
· Б9–173    ЦЛ2.075.009 –  блок  регенератора;
· Б14–7    ЦЛ2.084.101  –  блок  телеграфных модуляторов;
· Б4–39.1   ЦЛ2.068.326–01  -  блок  телефонных модуляторов;
· Б2–97    ЦЛ2.068.329 – блок  усиления  и  формирования  сигнала  с частотой  первой  ПЧ;
· Б1–28  ЦЛ2.205.052 – блок   фиксированных  гетеродинов;
· Б1–42  ЦЛ2.205.066 – блок  датчика  сигналов мелкой сетки  частот;
· Б1–41  ЦЛ2.205.065  – блок  перестраиваемого гетеродина;
· Б9–172  ЦЛ2.070.062  –  блок  АРН;
· Б2–125.2  УИЯД.468128.006-02 – блок преобразования  первой ПЧ  в  диапазон  частот (1,5  - 80)  МГц;
· Б2–128.1  УИЯД.468132.005-01  –  блок  широкополосного  усилителя;
· Б2–130 УИЯД.468132.007 – блок  селекции выходных  сигналов  в  диапазоне  частот  (1,5  - 30)  МГц;
· Б2–116.1  УИЯД.468128.001-01 – блок  обратного  преобразования  частоты;

· УП–53 УИЯД.687244.013 – узел  управления   блоком Б2–130;
· Б3–130.9  УИЯД.436744.011–09 – блок  питания.
В  корпусе  изделия наряду  с  перечисленными  блоками  расположены ВЧ  и  ленточные  кабели,  ВЧ  и  НЧ  соединители  и  неоперативные  органы  управления.

Состав  комплекта  запасных частей, комплекта инструмента и принадлежностей  и  состав  комплекта  монтажных  частей  приведены  в  формуляре  ЦЛ2.209.029-05  ФО  изделия.
1.1.4 Устройство и работа изделия

Изделие  Р–170 В-1А, схема электрическая структурная  которого  приведена  на  рисунке 1,  представляет  собой   возбудитель с  двойным  преобразованием  частоты.  По  назначению  и  принципу  действия  в  изделии  можно  выделить  следующие  функциональные  части:
· тракт  формирования  телефонных  и  телеграфных  сигналов  с  частотой  первой  ПЧ,  включающий  блоки  Б9–173,  Б14–7,  Б4–39.1,  Б2–97;
·  тракт  преобразования  сигнала  с  частотой  первой  ПЧ  в  сигнал  с  рабочей  (текущей)  частотой  изделия,  включающий  блок  Б2–125.2;
· тракт  усиления  и  частотной  селекции  сигнала  на  рабочей  частоте, включающий  блоки  Б2–128.1,  Б2–130  и  узел  печатный  УП–53;
· синтезатор стабильных частот, включающий блоки Б1–28, Б1–42, Б1–41;
· тракт  обратного  преобразования, блок Б2–116.1;
· систему  управления  и  контроля,  включающую блоки  Б9–172,  Б10–92,     Б10–106.1,  Б10 –94.1;
· систему  питания, блок  Б3-130.9.


	1 DESCRIPTION AND OPERATION.

1.1 Description and operation of the article.

1.1.1 Purpose.

Article Р-170В-1A ЦЛ2.290.029-05 is intended for use as an exciter for radio transmitters within radio stations.


An article retains its characteristics under the following extreme operating conditions:

            - ambient temperature from 243 (minus 30°C) to 328 K (55 °C);

 -  relative air humidity up to 98% at temperature no more than 308 K (35°C);

- change of voltage in the monophase AC supply main from 10 to minus 15% relative to rated voltage of 220 V and supply frequency wobbling ± 5% relative to rated frequency of 50 Hz;

- change of voltage in the DC supply main from minus 6,75 to 2,7 B relative to rated voltage of 27 V;

- atmospheric pressure drop to 60 kPa (450 mm Hg col.).
1.1.2 Specifications
1.1.2.1. The range of article working frequencies is 1,5 to 30 MHz. Working frequencies within frequency range are separated by an interval (“working frequency step”) of 10 Hz. Re-tuning time from one working frequency to another does not exceed 10 ms.
1.1.2.2. Stability of an article output signal frequency is specified by RO stability (inside or external) with a frequency of 10 MHz. Relative frequency deviation of inside RO per one year: no more than 1( 10-7.
1.1.2.3. An article provides the following classes of transmission:
· H3E, R3E, J3E: one-pole TLPH in the upper side band (300-3400) Hz with full, attenuated and suppressed carrier frequency respectively;

· F3E: frequency TLPH communication with frequency deviation 
(5.6 ( 0.5) kHz;

· A1A: amplitude TLG communication with telegraphy rate 50 Baud;

· F1B: frequency telegraphy with a shift of 20, 200, 500, 1000 and 
11 200 Hz and telegraphy rate of 10, 50, 100, 150, 300, 500 and 16 000 Baud;

· G1B: relative phase telegraphy with telegraphy rate of 100, 300 and 
500 Baud.

1.1.2.4. Parameters of high-frequency inputs and outputs of an article and signals at these inputs and outputs are indicated in Table 1.

1.1.2.7. Noise level in the 1 Hz band in an article output signal relative to rated level of output signal does not exceed values indicated in Table 3.

1.1.2.8. The level of spurious discrete components in output signal relative to rated level of output signal does not exceed values indicated in Table 5.

It is admissible to have 5 points in each frequency band and at any working frequency where level of spurious discrete components may exceed the values indicated in Table 4 by 20 dB.
1.1.2.9. Non-linear distortion factor measured by two-signal method from TLPH channel input to an article output does not exceed minus 40 dB.
1.1.2.10. Time of AGC actuation in TLPH channel circuit - (1 – 3) ms, recovery time - (0.5 – 2) sec.

1.1.2.11. End distortions in A1A and F1B modes do not exceed 2%.

1.1.2.12. Control and monitoring circuit of an article operates on the basis of integrated microprocessor. Data exchange with controlling object is provided via small-wire line:

- digital: by RSI joint in DEC code - 7HO with a rate of 9 600 bit/sec;

· bit - via 8 separate circuits.

1.1.2.13. During balanced operation an article provides regeneration of TLG transmissions with the following rates: 50, 100, 150, 300, 500 Baud. Adjusting capability of regenerator is no less than 40%.

1.1.2.14. Availability of 100 pre-set positions (channels) which record adjustment frequencies and classes of transmission and also discrete re-tuning of frequency by sub-channels with a step of 500 Hz is provided around central working frequency of an article.

         1.1.2.15. An article signaling system provides the following indication:

· power mains on;

· selected working frequency;

· actuation of regenerator;

· class of transmission;

· actuation of control mode;

· frequency shift and data transmission rate in TLG classes of transmission;

· actuation of local control mode;

· content of 100 pre-set channels;

· number of sub-channel or channel;

· units operability during testing;

· current state of the article according to generalized signals “READY”, “OPERATION”, “BLANKING”.

1.1.2.16. An article provides operation either from AC power mains 220 V, 
50 Hz frequency or from DC power mains 27 V.

Power consumption of an article during AC power supply does not exceed 
100 W and from DC power supply it does not exceed 75 W.

1.1.2.17. Weight of an article does not exceed 30 kg.

1.1.2.18. Overall dimensions of an article (width х height х depth) does not exceed 446х245х550 mm.

1.1.3 Composition of the article. 

An article includes the following sub-assemblies:

- Б7–152. ЦЛ4.106.410-01 – article enclosure;

· Б10–92 ЦЛ2.390.210 – front panel;

· Б10–106,1ЦЛ2.390.224-01 – microprocessor unit; 
· Б10–94.1ЦЛ3.057.018–01 –interface adapter unit

· Б9–173 ЦЛ2.075.009 – regenerator unit;

· Б14–7 ЦЛ2.084.101 – TLG signal shaper;

· Б4–39.1 ЦЛ2.068.326–01 – TLPH signal shaper;

· Б2–97 ЦЛ2.068.329 – signal amplification and shaper with the frequency of the first IF;

- Б1–28 ЦЛ2.205.052 – fixed heterodyne shaper;

· Б1–42 ЦЛ2.205.066 – frequency fine scale signal shaper

· Б1–41 ЦЛ2.205.065 – variable frequency heterodyne shaper;

· Б9–172 ЦЛ2.070.062 – AVC unit;
-    Б2–125.2 УИЯД.468128.006-02 – first IF conversion unit to frequency range 
(1.5 – 80) MHz;

· Б2–128.1 УИЯД.468132.005-01 – broadband amplification unit;

· Б2–130 УИЯД.468132.007 – output signal selection unit in frequency range (1,5 - 30) MHz;

· Б2–116.1 УИЯД.468128.001-01 – reverse frequency conversion unit;

· УП–53 УИЯД.687244.013 – control assembly of Б2-130 unit;

· Б3–130.9 УИЯД.436744.011–09 – power supply unit.

Along with above-mentioned sub-assemblies, an article enclosure also integrates RF and ribbon cables, RF and LF connectors and secondary controls.

The composition of spare parts set of tools and appliances and installation kit are listed in article log book ЦЛ2.209.029-05 ФО.

1.1.4 Structure and operation of the article. 
Р-170В article, see structural diagram on Fig. 1, represents an exciter with dual frequency conversion. The following functional parts may be selected according to their purpose and principle of operation in the article:

· TLG and TLPH signal shaping circuit with the first IF frequency including the following units: Б9-173, Б14-7, Б4-39.1, Б2-97;

· signal conversion circuit with the first IF frequency to the signal with working (current) frequency of an article including unit Б2-125.2;

· signal amplification and selection circuit on working frequency including units Б2-128.1, Б2-130 and УП-53 printing unit;

· stable frequency synthesizer including units Б1-28, Б1-42, Б1-41;

· reverse conversion unit including Б2-116 unit,

· control and monitoring system including the following units: Б9-172, 
Б10-92, Б10-106.1, Б10-94.1,

· power supply system including Б3-130.9 unit.




